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‘I
llegalen die criminele fei-
ten plegen, moeten wor-
den ondergebracht in
gesloten centra, met als
enige optie de terugkeer
naar hun land van her-

komst.” Dat was het antwoord dat
Antwerps burgemeester Patrick
Janssens gisteren in zowat alle kranten
gaf op de vraag hoe hij de drugshandel
in Antwerpen Noord en de Seefhoek,
die voornamelijk gerund wordt door
illegale dealers, wil gaan aanpakken.
Janssens nu een late bekeerling noe-
men, zou niet correct zijn. Dat doen we
dus ook niet.
Reeds in 2008 sloot de burgemeester

van Antwerpen immers een akkoordmet
toenmaligminister vanMigratie
Annemie Turtelboomende dienst
Vreemdelingenzaken (DVZ), zodat illega-
le drugsdealers onmiddellijk nadat ze
werden gevat door de politie uit het land
zouden kunnenworden gezet. Bedoeling
was dat DVZ iedere dag twee plaatsen zou
vrijhouden in de gesloten centra voor
illegale drugsdealers uit Antwerpen,
zodat ze ookmeteen uitgewezen konden
worden.
Een goed plan,maar intussen zijnwe

zowat drie jaar verder en blijkt het
akkoordmet DVZ een lege doos.
Honderden dealende illegalen kregen
Antwerpse boeien om. Slechts enkelen
werden door DVZ gerepatrieerd. Huidig
minister vanMigratieMelchiorWathelet
steekt bij dit alles de handen in de lucht.
Meer nog, hijmaakt van elk klein succes-
je een goednieuwsshow, ook al is het
dweilenmet de kraan open.Met de lei-
dingen lekgeslagen ondertussen.

Met de grove borstel

De stad nam daarop zelf haar maatre-
gelen. Het beruchte De Coninckplein
werd leeg geveegd. Met succes, zo leek
het. Maar de dealers nestelden zich ver-
volgens netjes in de omliggende stra-
ten waar ze vandaag , en plein public
en met steeds meer , verder werken.
Dit leidde ertoe dat moegetergde
bewoners en handelaars, die met hun
spaarcenten de buurt nog een (laatste)
kans willen geven, onlangs zowat het
recht in eigen hand namen. Een nood-
kreet voor echte oplossingen en een

langetermijnbeleid (met rechten en
plichten) voor hun buurt die ze niet
aan criminelen willen afgeven.
Wijzen wij de voorstellen van Patrick

Janssens af? Neen, maar sta ons toe
enige twijfel te hebben bij de afspra-
ken die reeds in 2008 het leven zagen.
Deze afspraken werden immers niet
nageleefd. Het aantal verwijderingen
bleef minimaal. Zij maakten van de
Seefhoek allesbehalve een ‘save-hoek’.
Janssens is, zoals eerder gezegd, alles-
behalve een late bekeerling, maar mis-
schien toch een beetje naïef of min-
stens wat vergeetachtig.
Voor de N-VA moet er meer gebeuren.

Wie criminele feiten begaat, moet
daarvoor opgepakt en bestraft worden.
Dat moet opnieuw de logica zelve wor-
den, en dat is het al jaren niet meer het
geval in Antwerpen Noord. Ook door
de Seefhoek zullen we met de grove
borstel moeten. Bovendien moet er een

buurtinformatienetwerk (BIN) opge-
richt worden. Een heuse burgerwacht
lijkt ons geen goed idee, maar een BIN
dat in samenwerking met de politie
een controlefunctie uitoefent. Dit zou
veel van de bestaande frustratie en pro-
blemen kunnen wegnemen en zou een
echte aanzet betekenen voor een cor-
rect en kordaat beleid.

Onleefbare stad

Daarnaast moet wie hier illegaal is,
simpelweg het land uitgezet worden.
Daar zijn geen aparte centra voor
nodig, daar ligt het probleem niet. Het
probleem ligt al jaren bij het gebrek
aan samenwerking en gebrek aan poli-
tieke wil om van terugkeer - vrijwillig
als het kan, gedwongen als het moet -
een effectief sluitstuk van het migratie-
beleid te maken.
Een migratiepolitiek voeren zonder

een degelijk en doordacht terugkeer-
beleid, maakt van een stad als
Antwerpen immers een onleefbare
stad. Daarom pleit de N-VA voor de her-
oprichting van de Taskforce Terugkeer,
zowel op politiek als op ambtelijk
niveau (justitie, politie, Fedasil, DVZ,
luchthavenpolitie,…). Onder Paars
heeft dit enkele jaren gewerkt, maar
het stierf uiteindelijk net zoals zoveel

principes in die periode een stille
dood. Ook moet de samenwerking tus-
sen de verschillende EU-lidstaten geop-
timaliseerd worden. Waarom kan
België haar illegale Algerijnen niet
repatriëren via Frankrijk? Frankrijk
heeft, in tegenstelling tot België,
immers wel een terugnameakkoord
met Algerije.
Andere maatregelen die effect zou-

den hebben op het veld zijn het invoe-
ren van het principe om nooit meer
dan één bevel om het grondgebied te
verlaten uit te reiken. Word je nadien
opnieuw betrapt, rest er enkel nog een
onmiddellijke gedwongen verwijde-
ring. Voor wie criminele feiten heeft
gepleegd, moet de mogelijkheid om de
gevangenisdetentie met enkele dagen
te verlengen tot de dag van de effectie-
ve verwijdering heringevoerd worden.
En sowieso moeten er veel betere
afspraken komen tussen de gevange-
nisdirecteurs en de directeurs van de
gesloten centra voor illegalen.
Willen we buurten als Antwerpen

Noord en de Seefhoek leefbaar maken
en houden, dan is een humaan maar
kordaat terugkeerbeleid een noodzaak.
Omdat niet alles op stadsniveau gere-
geld kan worden, maar de problemen
daar wel prangend zijn, vraagt de N-VA
dat de commissie Binnenlandse Zaken
vervroegd samenkomt zodat er snel
werk kan worden gemaakt van echte
oplossingen in plaats van het gedwon-
gen dweilen met de kraan open.

LIESBETHHOMANS enTHEOFRANCKEN (NV-A) over aanpakAntwerpse criminaliteit

R ecent paste Bart Peeters tij-
dens een interview bij Jan
Hautekiet, Bart DeWever

een heel krap politiek pakje aan.
Als artiest enmediafiguur relati-
veerde hij eerst zijn eigen politie-
ke aureool, maar formuleerde
dan snoeihard eenmaatschappe-
lijke kritiek op de N-VA-kopman.
Bij deze reacties van Bart Peeters
proefde ik geen zurigheid, wel
oprechte bekommernis.
Ik aanhoorde eenman die van

zoveel markten thuis is, met een
scherp verstand enmetminstens
anderhalf been en een drumstick
in het volle leven. Geen politico-
loog of ‘ideale man’, wel een wak-
kere burger, die al eerder getuig-
de van grote betrokkenheid. Een
man die niet gehinderd is door
schroom om ook het achterste
van zijn tong te tonen. Geen
getormenteerde vendelier of

bezeten landsknecht. Een goed
drumstel telt veel meer mogelijk-
heden.

De vox populi

Elkeenmet een stemmag en
moet deze verheffen. Niet in het
minst kunstenaars, de ultieme
maatschappelijke seismografen
en vaak zo juist voorspellende
barometers. De geschiedenis
biedt overvloedig voorbeelden
van geëngageerde artiesten die
bakens verzetten en als vuurto-
rens wezen op gevaren op de
weg.
Kunstenaars horen niet thuis in

smetvrije zones of in een apart
kabinet voor rare kwieten. Ook al
entertainen ze kwistig, ogen ze
vrolijk en zingen ze onbekom-
merde deuntjes. Ook al verken-
nen ze de krochten van demense-

lijke geest of presenteren ze op
het eerste zicht totaal onbegrijpe-
lijke artefacten.
Dat lang niet iedereen deze

mening deelt werd al snel duide-
lijk.
Na de rustige en zorgvuldig

geformuleerde politieke kritiek
van Bart Peeters op Bart DeWever
rolden in eenmum van tijd bij
verschillende internetfora zo’n
duizend kwade reacties binnen.
Opmerkelijk, alsof een pretori-

aans legioen zich schaart rond-
om de grote leider. Dit is geen
nieuw fenomeen. Al maanden-
lang lijkt de vox populi op een
systematische wijze gekoloni-
seerd door N-VA-adepten. Geen
kwaad woord over hun Bart, die
is verheven boven elke aantij-
ging. Geen onvertogen quote
naar de N-VA, want het Grote
Gelijk verdraagt geen kritische
analyse.

Naïeve linkse kerk

Daarbij dringt zich een hypo-
these op: binden de N-VA en Bart
DeWever vooral een aanhang van
grootgelijkers? De reacties op
Bart Peeters, ik mocht dit – zoals
anderen – ook ervaren, wijzen
sterk in deze richting. Blijkbaar
versmelt een deel van het N-VA-
gevolg tot een eendimensionale

cohorte, met dreunende stap in
één richting (hoewel niet duide-
lijk dewelke).
Enigszins beangstigend vind ik

dit fenomeen, waarbij de open-
heid om eigen overtuigingen en
strategieën in vraag te stellen,
verdampt op het laaiende vuur
van het eigen gelijk. Een ideolo-
gie die veeleer samenvalt met een
persoon danmet een coherent
geheel van normen en waarden.
Tja, als ik deze woorden herlees

doemt een doembeeld. Een con-
notatie die ik de voorbije maan-
den heel bewust vermeed, die ik
afwees bij lezing van het oor-
spronkelijke N-VA-programma
(2010) en bij demoedige woor-
den en daden van sommige N-VA-
politici (Kris Van Dyck, Piet De
Bruyn, Louis Ide). Maar de reac-
ties op Bart Peeters wijzen in een
beangstigende richting.

Misschien vloekt Bart DeWever
vanuit het diepst van zijn ziel en
onderkent hij de gevaarlijke tra-
peze waaraan hij zweeft.
Misschien zucht Bart DeWever
over de oliedomheid en naïviteit
van de artistiekerige linkse kerk,
verzet zich van linker op rechter
bil en gaat voort met zijn strijd.
Immer gerade aus.

●● BertBert Anciaux isAnciaux is
senatsenator vor voor de sp.aoor de sp.a

●● BertBert Anciaux ziet bijAnciaux ziet bij
de N-VAde N-VA een ideologieeen ideologie
die eerder samenvaltdie eerder samenvalt
met een permet een persoon dansoon dan
met een cohermet een coherentent
ggeheel van normeheel van normenen
en waardenen waarden

BERTANCIAUXvraagt zich af waaromdeN-VA-aanhangmet haatmail reageert op kritiek

BarttegenBart.Harttegenhard?
Kunstenaarsals
maatschappelijke
barometers
moetenhun
stemlaten
horen

●● LiesbetLiesbeth Homans ish Homans is
FrFractieleider Senaatactieleider Senaat
en Vlaamsen Vlaams
PaParlementslid N-VArlementslid N-VA

●● Theo FrTheo Franckeancken isn is
KKamerlid N-VAamerlid N-VA

●● LiesbetLiesbeth Homans enh Homans en
Theo FrTheo Franckeancken ren reagage-e-
reren op de uitsprn op de uitsprakakenen
van Antwvan Antwerps burge-erps burge-
meestmeester Per Patrickatrick
Janssens na de drJanssens na de drugs-ugs-
rrellen in de Seefhoekellen in de Seefhoek

Willen we buurten
als de Seefhoek
leefbaarmaken,
dan is een humaan
maar kordaat
terugkeerbeleid
een noodzaak

Is Patrick Janssens naïef of
gewoonwat vergeetachtig?

■ Al in 2008 besliste Janssens dat illegale drugsdealers direct het land uit moesten. Van dat idee kwam nog niets terecht.
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Z ijnpopartiestenals Jamie
CullumenLadyLinneigenlijk
welwelkomop Jazz
Middelheim?Datwasdevraag

waarafgelopenweekenduitvoerigover
gebakkeleidwerd inhetWilrijksePark
DenBrandt,waarhet festival in één
moeitedoorookzijndertigste editie
vierde.Hetmoetgezegd:Middelheim
kan terugblikkenopeenverledendat
totdeverbeelding spreekt. Sarah
Vaughan, SonnyRollins, Bill Evans…
DizzyGillespieook. Stukvoor stuk ico-
nenuitde jazz,met een reputatiedie
veel verder reiktdandeeigenniche.Dit
jaar stondermet JohnZorn,CarlaBley,
CharlieHadenenToots Thielemans
trouwensopnieuweenhandvol vande
grootstenamen inhetgenre.Maar
daarnaastbeslootprogrammator
BertrandFlamang –dieookmetveel
succesGent Jazz voor zijn rekening
neemt, overigens –dit jaarnet iets ver-
der tekijkendandeeigenneus lang is.
Nietdat er eenechte stijlbreukwerd

doorgevoerd,wantmet LadyLinnen
JamieCullumviel dekeuzeop twee
artiestenwiermuziekonmiskenbaar
door jazz isbeïnvloed. Alleenhebbenze
daar elkophunmanier zoveel succes
meegeoogstdat jehen inmiddelsook
eensoortpopster zoukunnennoemen.
Engoed: inhetgeval vanCullumheeft
datniet alleenmet zijnmuziek te
maken.Omtebeginnenziethij er jong
en frisuit.Hipkapsel, trendy schoenen
aan,welbespraakt énniet teberoerd
omzichzelf tijdensoptredens regelma-
tig indezeik te zetten. Eenkerel diemet
beidevoeten inhet leven staat, quoi. Ik
hebheminde loopder jareneenkeer
of vijf geïnterviewd, enhet is vrijwel

onmogelijkomhemníét sympathiek te
vinden. Enzokomenwe totdeessentie:
Cullumheeft eengenredatbij een
grootpubliekals stoffig, saai enelitair
wordt ervarenweer sexygemaakt.Dat
is eenniet geringeverdienste. Zelf ben
ikals tienerdestijdsdie intimiderende
wereldvande jazzbinnengesukkeld
omdatU2 in ‘Angelof Harlem’over
BillieHoliday zong. Enover John
Coltrane. Indiezelfdeperiodeontdekte
ikMilesDavis, viaRonny Jordandie een
radiovriendelijke triphopversie van ‘So
What’ hadopgenomen. Inmijngeval
hebbenzij er elkophunmanier voor

gezorgddat ik indeFnacniet langer
met eengroteboogomdeafdeling jazz
liep, eenplekwaar ik totopdat
moment (ennogwel eenbeetje, nu ik
erovernadenk) vooral oude, baardige
mannenmetafgesletenparka’s tussen
decd’shadzienneuzen. Ikdurf eromte
weddendat artiestenalsCullumen
LadyLinnhetzelfdedoenbij eennieu-
weregeneratiemuziekliefhebbers.Die
kochtenzondageen ticketjeomarties-

ten te ziendie zeal kenden,maarkre-
gen tussendoor ook de kans om een
watmoeilijker duoconcert van Allen
Toussaint enMarc Ribotmee te pik-
ken. De hartverwarmende respons in
de tent bewijst overigens dat die logi-
ca steek houdt. En uiteraard spelen er
vast ook commerciëlemotievenmee
om een ster als Jamie Cullumnaar
Middelheim te halen: aan dat soort
artiesten hangt weliswaar een stevig
prijskaartje,maar hun populariteit
zorgt er wel voor dat de toekomst van
het festival voor de volgende jaren vei-
lig is gesteld.
Daarom is de vraag of popartiesten

thuishoren op een jazzfestival eigen-
lijk compleet naast de kwestie. Zoals
er alleen goede en slechtemensen
zijn, zo is er ook alleen goede en slech-
temuziek. Die eerste categorie past
overal, voor de tweede scherm je je
het best zo goedmogelijk af. Wie een
muziekfestival anno 2011 genrezuiver
wil houden leeft buiten de realiteit.

Miles Davis en de hitparade

Natuurlijk denkt de jazzpolitie
daar anders over. Die preekt het
liefst het liefst voor eigen kerk, en
gaat daar zodanig in op dat het hen
niet eens opvalt dat de banken stil-
aan leeg blijven. Het soort purisme
waar de elitaire jazzkenners – recen-
senten incluis – voor pleiten is niets
minder dan een vorm vanmuzikaal
racisme. Wie wordt tot het selecte
clubje toegelaten, en wie niet? Wie is
zuiver genoeg, en wie bezoedeld?
Wie is correct en wie niet? Cullum is
kennelijk ‘te pop’ om jazz te kunnen

zijn. Terwijl een ongenaakbaar icoon
als Miles Davis veelvuldig hitparade-
nummers gecoverd heeft – van The
Sound of Music tot Cyndi Lauper –
en regelmatig met popartiesten in
de studio zat. Dat hield hem scherp,
en stelde hem in staat om tot op het
laatst de vinger strak aan de pols van
de tijdgeest te houden. Brad
Mehldau, een van de interessantste
jazzmuzikanten vandaag, covert
Radiohead, en een rasmuzikant als Jef
Neve speelt gewoon lekkermet
Gabriel Rios omdat hij daar zin in
heeft. En zo hoort het ook. Mensen
met oogkleppen – of ze numuzikant,
recensent of publiek zijn – struikelen
op de duur alleenmaar over hun
eigen voeten. Het almaar toenemen-
de succes van Gent Jazz – en dit jaar
ook JazzMiddelheim – geeft aan dat
wie de blik verruimt, het beste zicht
heeft. En laat dat op een concert,
ongeacht het genre, nu net een bui-
tengewoon pluspunt zijn.

REAGEREN?
lezers@demorgen.be
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Links en rechts
volgens Gennez
Debijna ex-voorzitter van de sp.a houdt erwel

een eigenaardige opvatting opnawanneer het
gaat omde opdeling van politieke partijen in
links en rechts. (DM 16/8)
Zij onderscheidtweinig of geen verschil in de

standpunten vanOpen-vld, CD&V, Groen! en haar
eigen sp.a. Ze noemt ze in één ademals linkse par-
tijen.
Je kan een hele discussie koppelen aanwat links

enwat rechts is, bij haar ligt de scheidingslijn
blijkbaar tussen de extreemrechtse volksnationa-
listen (NV-A en VB) en de rest.
Mij lijkt het eerder aangewezen omde schei-

dingslijn te leggen tussen de partijen die in het
kader van de economische crisis en eenmogelijke
nulgroei, de lat leggen tussen de partijen die een
herverdeling van de rijkdomvoorstaan, en de
anderen. Eén van de noodzakelijkemaatregelen
hierin is de vermogensbelasting. Deze belasting
vind ik in zijn zuiverste vormenkel terug bij
Groen! en de PVDA.Wanneer ik er de aanzet van
een vermogensbelasting van de sp.a, namelijk de
taksen op beurstransacties, er bij neem is de schei-
dingslijn tussen links en rechts snel gemaakt.

Willy Verbeek, Herent

E
r is geen consensus over de
exacte definitie van ‘specula-
tie’. Vraag het aan sociologen
of politicologen, en je krijgt
een heel andere definitie, laat
staan bij economen.We

deden deze test trouwens bij de redacties
vanDeMorgen enDe Tijd. Bij de eerste
groep overwegen een aantal waardebe-
oordelingen in de definitie, zoals “niet
ernstig , agressief, destructief, egoï-
stisch”. Bij de economen komen vooral
het kortetermijnaspect en het gebruik
vanhefboomnaar boven.
Speculatie is afgeleid van het Latijnse

werkwoord ‘speculari’, dat betekent
(nauwkeurig) bekijken, observeren, tot
zelfs spioneren. De ‘speculant’ bekijkt de
dingennauwkeurig, en vormt zich een
opinie die diepgaander is dan de gewone
toeschouwer. Hij zit daarom sneller op de
bal en hij gaat verder danhet oppervlak-
kige. Volgens de ‘bijbel’ van het beleggen,
het boek vanGraham&Dodd in 1934, is
speculatie een financiële handeling die
geen veiligheid belooft van de initiële
belegging.
Er is een redelijke consensus dat er twee

grote verschillen zijn tussen beleggers en
speculanten. Deze laatsten handelen eer-
der op korte termijn, en ze gebruiken
vaak hefboomeffecten ommet kleine
sommen, grote effecten te genereren.
Deze twee kenmerken geven hen dikwijls
een negatieve bijklank.

Destructief

Er zijn slechtsweinig speculanten echt
bekend, de uitzondering is George Soros,
deHongaars-Amerikaanse zakenman.
Soroswordt beschouwd als degene die
met speculatie het Britse ponduit het
EMS (EuropeesMonetair Systeem)
duwde, en daarmee dit systeemdeed ont-
ploffen.Wellicht teveel eer: ook zonder

Soros zouhet EMSniet hebben standge-
houden,misschienwel langer.
Soros heeft er ook veel geldmee ver-

diend. Het principe datmensen geld ver-
dienen door destructieve daden, keuren
we terecht af. Het Britse pond te alle prij-
zen in het EMShouden vertaalde zich
echter in onhoudbare kosten vanwerk-
loosheid, oplopende tekorten en sociaal
leed. Het EMSwas voor het pond enhet
VK een dwangbuis, eerder dan een red-
dingsvest.
Het enige ‘destructieve’ dat je Sorosover

dit feit echtkunt verwijten, is dathij dat
proces versnelde.Maardat zoudeecono-
mischeensociale schadeop termijngroter
hebbengemaakt.Deechte schade is tewij-
tenaanpolitici die een systeemhadden
gecreëerddatnietduurzaamwas.De
Britse economie leefdeopna 1992,hetwas
eenbevrijding. Klinktbekend,niet?
Speculanten, inde strikte zinvandebete-

kenis, zijngoedgeïnformeerde financiële
agenten,die sneller eenprobleemof een
opportuniteit zien, endaar eenwinstwil-
lenmaken. Je kuntdat afkeuren,maarhet
kandusookveel schadevoorkomen. Er is
geenbewijsdat speculanten systematisch
geldverdienen,nochdat speculeren lucra-
tiever isdanbeleggen. Integendeel, de lijst
van succesvolle speculanten is verrassend
kort. Snel gewonnen,betekentheeldik-
wijls ookevensnel verloren,nietdatwe
daarovermoeten rouwen.
Wat we alsmaatschappij vooral willen

aanpakken is schadelijk en destructief
financieel gedrag. Die scheidingslijn
loopt niet tussen de korte en de lange
termijn. Evenmin is het gebruik van hef-
bomen altijd een goede scheidingslijn.
Neem bijvoorbeeld het ‘shorten’.

Onmiskenbaar speculatie, meestal met
een hefboom, enmet een vicieuze cono-
tatie: eenmeerwaarde verkrijgen bij het
verdwijnen of krimpen van een actief.
Bah, bannenmaar?Maar zowat de hele

bevolkingheeft een shortpositie, enzelfs
meerdere…opzijneigen leven!Een
levensverzekering is immers een short-
contractop je eigenbestaan,met als
begunstigden jenabestaanden.Hetwordt
natuurlijkwel vicieus als je shortbentop
het levenvan jebuur, daaromdenoodzaak
omdit zogenaamd ‘naakt shorten’ aan
banden te leggen.Wemogenhetkinddus
nietmethetbadwaterwegsmijten.

Risico’s

Speculatie indecorrecte zin,heeft de
mensheid zelfsmeermaals vooruit gehol-
pen. Speculantendurven risico’s tenemen

die anderennietwensen. Zowaren specu-
lantenalbij deEgyptenareneenwelkome
groep financiers. Zij kochtenoogstendie
nogniet gezaaidwaren, enbetaaldendie
zelfs al vooruit aandeboeren.Dit zorgde
voor stabiliteit enmeeractiviteit,want
landbouwersdurfdenzelf niethet risico
nemenomeen jaar tewerken,methet risi-
coopmisoogst. Zoontstondenook ‘futu-
res’ (toekomstigewaardevanactiva).
Er gebeurenvandaagheel veelnaredin-

gen:bankengaanoverdekop, landenzit-
ten inproblemen,beurzendalen, rente-
voeten stijgen, endatwasanders tot enke-
le jarengeleden.Wezoekendannaar een

zondebok.Alswealle speculatie, beleggen
opkorte termijnmeteenhefboom,
afschaffen, zullenwesnel ondervindendat
erookzeer schadelijkegevolgenzijn voor
deeconomie, envooronzemaatschappij.
Vergetenwenietdatdeze speculanten,
opnieuw indecorrecte zinvanhetwoord,
snelproblemenontdekken, endaardoor
dekanariekunnenzijn indekoolmijn.We
moetenonsdusmeer richtenoponge-
wenste en schadelijke vormenvan financi-
ële handelingen. Ook bij beleggen is er
een goede (ethisch) en slechte vorm.
Kunnenwe dan niets doen omde nega-

tieve vorm van speculatie aan te pakken?
Ik stel voor dat we vooral de wapens van

deze slechte speculatie afbotten. Dat
betekent bijvoorbeeld dat we ‘naakt’
shortenmoeilijkmaken. Zo is er een cou-
rante praktijk van (fonds)beheerders dat
ze hun aandelen uitlenen (aan naakte
shorters) en daarvoor een vergoeding
ontvangen. Zonder uwmedeweten
wordt uw belegging dus uitgeleend aan
anderen, die de waarde ervanwillen zien
dalen. Dat is vicieus,maar nog niet gere-
glementeerd. Dat zou pas efficiënt zijn.
De grootste negatieve speculatie van

de afgelopen eeuwwas waarschijnlijk
dat overhedenwel zwakke eurolanden
en roekeloze banken zouden redden.

Menheeftdezenegatieve speculanten
zekerniet ontgoocheld, tenkoste vande
belastingbetaler.
Maardeallerbestemanier ishet voorko-

menenoplossenvande fundamentele
problemen. Speculantenzijn zoalsde laat-
stedruppel.Debeste aanpak is ervoor te
zorgendatdeemmerniet vol geraakt, niet
omde laatstedruppel aan tepakken.De
‘speculanten’worden jammergenoegheel
dikwijls opgevoerdalsbliksemafleider, om
onsaf te leidenvanhet echtedebat.

GEERTNOELS vindt dat echte speculantendemensheid al dikwijls vooruit hebbengeholpen

Speculatie is slechts laatstedruppel

Purismeismuzikaalracisme
●● BarBart Stt Steenhaut iseenhaut is

muziekcoördinatmuziekcoördinatoror
bibij deze krj deze krantant..

●● Op Jazz MiddelOp Jazz Middelheimheim
barsttebarstte een discussieeen discussie
los ovlos over de vrer de vraag ofaag of
pop -artpop -artiesteiesten alsn als
Jamie Cullum en LadyJamie Cullum en Lady
Linn er wLinn er wel een plekel een plek
op de afficop de affiche vehe verdie-rdie-
nen.nen. BarBart Stt Steenhauteenhaut
vindt de vrvindt de vraagstaagstellingelling
comcompleet passé.pleet passé.

BART STEENHAUT guntLadyLinneenplekop JazzMiddelheim

Wieeenfestival
anno2011
genrezuiverwil
houdenleeftbuiten
derealiteit.
Maarnatuurlijk
denktde jazzpolitie
daarandersover

‘Demodalemenshongertechtnaarkennis, alleen
hebbenweeenverschrikkelijkehekelaanstuderen’

BrunoWyndaele, bedenker enpresentator vanhet Eén-programma
Depremiejagers, inHumo.

Alswealle speculatie –beleggenopkorte termijn
meteenhefboom–afschaffen, zullenwe
ondervindendaterookschadelijkegevolgen
zijnvoordeeconomieenonzemaatschappij.We
moetenonsdusmeerrichtenopongewensteen
schadelijkevormenvanfinanciëlehandelingen

●● GeerGeert Nt Noels isoels is
hoofdeconoomhoofdeconoom bijbij
Econopolis.Econopolis. (En v(En vooroor
alle duidelialle duidelijkheid:jkheid:
Econopolis stEconopolis staat vaat vooroor
het trhet tragage ge geld, wield, wij heb-j heb-
ben gben geen shoreen shortposi-tposi-
ties, speculerties, speculeren niet,en niet,
hebben ghebben geen hedgeeen hedge
fund, en beleggfund, en beleggen inen in
de Econoshock-de Econoshock-
tthema’s, de uitdagin-hema’s, de uitdagin-
gegen vn voor de langoor de langeteter-er-
mimijn.jn. En weEn we hebbenhebben
een hekeen hekel aan specu-el aan specu-
lantlanten in de negen in de negatieveatieve
zin en onetzin en onethischischehe
beleggbeleggerers).s).

●● Geen dag gGeen dag gaat vaat voorbijoorbij
of weof we horhoren dat specu-en dat specu-
lantlanten (ongeween (ongewenste)nste)
bewbewegingeegingen op den op de
fifinanciële marktnanciële markten inen in
de hand wde hand werkerken.en.
WWaarom pakkaarom pakken ween we
speculatie en specu-speculatie en specu-
lantlanten dan niet harden dan niet hard
aan.aan. Maar al snelMaar al snel
blijblijkt dat het eenkt dat het een
onzichonzichtbartbare vie vijand is,jand is,
die wedie we niet keniet kennen.nnen.
Meer nog, misscMeer nog, misschienhien
scschuilt er whuilt er wel een spe-el een spe-
culant in ieder van-culant in ieder van-
ons, vindt Nons, vindt Noels.oels.


